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Nyomtatott és online sajtó 
 

Szijjártó Péter: a vajdasági magyarság fontos erőforrása a magyar-szerb 

kapcsolatrendszernek 
2025. február 13. – MTI, Magyar Nemzet, Magyar Hírlap, Demokrata, Vasárnap.hu, Hír TV, 

Vajma.info 

A vajdasági magyarság igen fontos erőforrás és összekötő kapocs a Magyarország és Szerbia 

közötti, jelenleg történelmi csúcsponton lévő kapcsolatrendszerben - jelentette ki Szijjártó 

Péter külgazdasági és külügyminiszter csütörtökön Belgrádban. A minisztérium MTI-nek 

eljuttatott közleménye szerint a tárcavezető a Vajdasági Magyar Szövetség (VMSZ) elnökével, 

Pásztor Bálinttal folytatott találkozóját követően leszögezte, hogy a pártnak rendkívül fontos, 

nélkülözhetetlen szerepe van abban, hogy a két ország kapcsolatai ma történelmi 

csúcspontjukon vannak. "A VMSZ, illetve a vajdasági magyarság talán a legfontosabb 

erőforrása annak a kapcsolatrendszernek, amelyet Magyarország és Szerbia között az elmúlt 

időszakban fel tudtunk építeni" - hangsúlyozta. "És mi Magyarországon nagyon büszkék 

vagyunk arra a stabilizáló, racionális szerepre, amelyet a VMSZ visz a szerb belpolitikában, és 

büszkék vagyunk arra is, hogy a szerb többségi nemzet tagjai is elismerik azt a teljesítményt, 

amelyet a VMSZ politikusai, vezetői nyújtanak nem pusztán a mostani belpolitikai helyzetben, 

hanem úgy általában a szerbiai kormányzati munka során" - tette hozzá. Valamint 

megerősítette azt, hogy a magyar kormány továbbra is támogatja a VMSZ kezdeményezéseit, 

azok ugyanis erősítik a magyar-szerb együttműködést és a vajdasági magyar közösséget is. 

 

Magyar Levente: az ukrán vezetők nem tagadták egyértelműen a magyar 

kormány elleni tevékenységek finanszírozását 
2025. február 13. – MTI, Magyar Nemzet, Demokrata, Mandiner, Origo.hu 

Az ukrán vezetők nem tagadták egyértelműen a magyar kormány elleni tevékenységek 

finanszírozását, viszont részletekkel sem szolgáltak, későbbi felvilágosítást ígértek - mondta a 

Külgazdasági és Külügyminisztérium parlamenti államtitkára csütörtökön az M1 aktuális 

csatorna reggeli műsorában. Magyar Levente nemrég érkezett haza Kijevből, ahol 

magyarázatot kért az ukrán vezetéstől a Magyarországgal szembeni lejárató kampányról, ami 

a titkosszolgálatok szerint Ukrajna támogatásával zajlik. Magyar Levente közölte, kíváncsian 

várja az ukrán féltől a magyarázatot az akcióra, ugyanakkor úgy véli, nem sok ilyet fognak 

kapni. Ugyanakkor, ha ez így lesz, természetesen életbe kell léptetni azokat a válaszlépéseket, 

amelyeket szintén kilátásba helyezett - fűzte hozzá. Az államtitkár szót ejtett a kétoldalú 

kapcsolatokat 2014 óta domináló, a kárpátaljai magyarságot súlyosan érintő jogfosztó 

intézkedéssorozatról is, amely az Ukrajnában élő magyar kisebbséget "még rosszabb helyzetbe 

hozta, mint a szovjet időkben volt". "Ez nyilvánvalóan elfogadhatatlan Budapest számára, 

hiszen mi felelősséget érzünk az összes határon túli magyar közösségért, és hogyha valamelyik 
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közösségünket ilyenfajta jogfosztás éri, főleg a 21. században, akkor az ilyen jelenségek ellen 

nekünk föl kell lépni" - fogalmazott. 

 

Nacsa Lőrinc: a jó minőségű magyar nyelvű oktatás a legalapvetőbb feltétel a 

megmaradáshoz 
2025. február 13. – MTI, Magyar Hírlap, Demokrata, Ma7, Krónika, 3szek.ro 

A jó minőségű magyar nyelvű oktatás a legalapvetőbb feltétel a megmaradáshoz, ezért is fontos, 

hogy Szatmár és Szilágy megyében az elmúlt időszakban a magyar kormánynak számos 

oktatási programot és beruházást sikerült támogatnia - mondta csütörtökön partiumi 

látogatása kapcsán az MTI-nek Nacsa Lőrinc nemzetpolitikai államtitkár. Nacsa Lőrinc 

szerdán és csütörtökön a partiumi Szatmár és Szilágy megyében látogatta meg a magyar 

közösségeket, ahol politikai és egyházi vezetőkkel, az oktatási intézmények vezetőivel, valamint 

a helyi magyar civil szervezetek képviselőivel találkozott. Megtekintette a magyar kormány 

támogatásával megvalósuló, folyamatban lévő beruházásokat is, ezek főként oktatási 

beruházások, például református gimnázium építése Zilahon és Szatmárnémetiben. "Ha a 

most folyamatban lévő beruházások is elkészülnek, akkor olyan minőségi, a XXI. század 

követelményeinek megfelelő oktatási intézmények állnak majd rendelkezésre 

Szatmárnémetiben és Zilahon is a magyar diákok számára, amelyek az életre és a különböző 

kihívásokra is fel tudják majd őket készíteni" - mondta az MTI-nek telefonon nyilatkozó Nacsa 

Lőrinc. 

 

A HMDK vendége volt Nacsa Lőrinc magyar nemzetpolitikai államtitkár 
2025. február 13. – Képes Újság 

Hétfőn a Drávaszögbe látogatott Nacsa Lőrinc magyar nemzetpolitikai államtitkár Jankovics 

Róbertnek, a Horvátországi Magyarok Demokratikus Közössége (HMDK) elnökének, a 

horvátországi magyarság parlamenti képviselőjének a meghívására. A találkozó során a 

szervezet vezetői fogadták és tájékoztatták a magyarságunkat érintő legfontosabb kérdésekről. 

A HMDK vezetői fogadták hétfőn Nacsa Lőrinc nemzetpolitikai államtitkárt, aki kinevezése óta 

Jankovics Róbert HMDK-elnökkel már többször is találkozott, de most először tett nálunk 

látogatást. A megbeszélésen a horvátországi magyarság helyzetével összefüggő aktualitásokról 

tájékoztatták az államtitkárt, valamint a különböző programok eddigi eredményeit értékelték, 

és a jövőbeni terveket is vázolták. A találkozó után megnézték a Várdaróc FC épülő 

futballakadémiáját, ahol a klub elnöke, Kiss Attila tájékoztatta a vendéget a munkák pillanatnyi 

állásáról. Az államtitkár úgy nyilatkozott, hogy Várdarócon és Bellyén is látható, hogy a 

horvátországi magyar közösség erős és egységes, és, mint mondta, a jövőben is számíthatnak a 

magyar kormány támogatására. 

 

Potápi Árpád János emléke előtt tiszteleg a XII. Konzul Kupa 
2025. február 13. – maszol.ro, Székelyhon.ro  

Mintegy négyszáz versenyzőre számítanak a tizenkettedik alkalommal megrendezett Konzul 

Kupa síversenyen Hargitafürdőn. A helyszínen bőven van hó, a február 22-i eseményre a 
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szervezők tökéletes pályákat ígérnek. Két helyszínen, két versenyszámban állhatnak rajthoz 

azok a sízők, akik jövő szombaton beneveznek a XII. Konzul Kupa megmérettetésére. A 

Hargitafürdőn megrendezett eseményen a sífutást a biatlon pályán, míg a lesiklást a Miklós-

pályán tartják. Az előkészületekről csütörtökön sajtótájékoztatón számoltak be a szervezők. 

Mint Dolhai István főkonzul kiemelte, az elmúlt év októberében elhunyt Potápi Árpád János 

nagy támogatója volt a versenynek. „Minden évben, amikor tudott, igyekezett részt venni rajta, 

és egyébként is ezer szállal kötődött Székelyföldhöz, ezért azt gondoltuk, hogy a 

kezdeményezést természetesen továbbra is fölkaroljuk és támogatjuk. Ennek szellemében 

hozzátettük a 12. Konzul Kupa nevéhez a Potápi János Emlékverseny címet is” – osztotta meg 

a diplomata. 

 

Závogyán Magdolna: partnerségbe hívjuk a Kárpát-medencei kulturális 

intézményeket 
2025. február 13. – MTI, Demokrata, maszol.ro 

A Kulturális és Innovációs Minisztérium (KIM) partnerségbe hívja a Kárpát-medencei 

kulturális intézményeket, hogy májustól szolgáltatóként és a szolgáltatásokat igénybe vevőként 

is kapcsolódjanak be több magyarországi mintaprogramba - jelentette be Závogyán Magdolna 

államtitkár csütörtökön Sepsiszentgyörgyön. Az államtitkár a sepsiszentgyörgyi Liszt 

Intézetnél tett látogatása során elmondta: székelyföldi látogatásának fő célja, hogy 

munkatársaival népszerűsítsék ezeket a lehetőségeket. Közölte: a KIM képviselői idén már 

második alkalommal látogattak el a tömbmagyar térségbe, mivel megoldásokat szeretnének 

kínálni azokra az óriási kihívásokra, melyek az online térben érik a magyar gyerekeket, mint a 

multikulturalizmus. Emlékeztetett, hogy 24 országban 26 Liszt Intézet létezik, és a külhoni 

területeken számos magyar kulturális intézmény van, ezekkel összefogva szeretnék 

megvalósítani az említett feladatokat. 

 

Szili Katalin: a háború kezdete óta ötezer fiatal táborozhatott Magyarországon 
2025. február 13. – MTI, Vasárnap.hu, Kárpátalja.ma, KISZo.net, BOON 

Az ukrajnai háború kitörése óta mintegy ötezer fiatal táborozhatott Magyarországon a Rákóczi 

Szövetség táboraiban - jelentette ki Szili Katalin, a miniszterelnök főtanácsadója csütörtökön 

Sátoraljaújhelyen, a Rákóczi Hotel, Tábor és Rendezvényközpontban, ahol 155 ukrajnai diák 

és kísérőik vendégeskednek. Szili Katalin hozzátette, idén január közepe és február közepe 

között öt turnusban 755 vendéget fogadtak Ukrajnából Sátoraljaújhelyen. A miniszterelnöki 

főtanácsadó kiemelte, Magyarország számára az a legfontosabb, hogy minél előbb béke legyen. 

Addig pedig, amíg ez bekövetkezik, az a fontos, hogy segítséget nyújtsunk azoknak a 

családoknak, akik a háború árnyékában élnek - tette hozzá. Szili Katalin kijelentette, a Rákóczi 

Szövetség mellett külön köszönet illeti az ukrán felet, amely segített abban, hogy a diákok 

Magyarországra látogathattak, és néhány napon át kikapcsolódhatnak a háború 

mindennapjaiból.Aláhúzta, fontos, hogy a diákok jól érezzék magukat a táborban eltöltött 

napokban, és feledhetetlen élményekkel térjenek haza. 
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Remeg a föld: mi lesz a magyarokkal? 
2025. február 13. – Mandiner 

A környező országok magyar erői jó viszonyt ápolnak a rendszerpártokkal, ami eddig jó volt a 

magyar közösségeknek. Kérdés, mit jelent mindez a magyarság számára a tömegtüntetések 

idején. Kísértet járja be Közép-Európát, a változás kísértete: tömegek az utcákon szerte a 

nagyvárosokban, van, ahol homályos, és van, ahol konkrét követelésekkel. Ha vigyázó 

szemünket Romániára, Szlovákiára és különösen Szerbiára vetjük, láthatjuk, mindenhol 

forrnak az indulatok. Aminek az ott élő 1,6-1,7 millió magyar számára is van tétje; kérdés, a 

gyakran kényszerpályán mozgó helyi magyar pártokra ráég-e, hogy sokszor kormányalkotó 

tényezőként együttműködnek az egyre népszerűtlenebb fősodratú erőkkel, politikusokkal. 

            
Megkönnyítette a schengeni csatlakozás a határ mentén élők helyzetét, de 

kiskorúak esetében kell még a szülői nyilatkozat  
2025. február 13. – Krónika 

Kétszeresen is megkönnyítette a román–magyar határ mentén élők dolgát Románia schengeni 

csatlakozása: a rendszeres ellenőrzés megszűnése nemcsak gyorsabb határátkelést jelent, 

hanem a határkeresztező mellékutak, az addig csak alkalmi átkelőhelyek mindennapos 

használata alternatív útvonalakat is kínál, így a menetidő mellett a távolság is lerövidül. A 

határrendészet nem győzi hangsúlyozni: a schengeni tagság ellenére továbbra is szükség van 

érvényes útiokmányokra, a román állampolgárságú kiskorúak esetében pedig a szülői 

beleegyezési nyilatkozatra.  

 

Számos erdélyi beruházás kiemelten fontos a román állam és magyar minisztere 

számára  
2025. február 13. – Krónika, maszol.ro, szekelyhon.ro 

A kormány csütörtöki ülésén elfogadta az Országos Beruházási Társaságon (CNI) keresztül, 

illetve az Anghel Saligny közművesítési programból finanszírozott beruházások prioritásait 

meghatározó jogszabálytervezeteket – jelentette be csütörtökön Cseke Attila, a román 

fejlesztési tárca magyar minisztere. „Több mint 6 milliárd lejes adósággal vettük át a fejlesztési 

minisztériumot, ezt az adósságot március végéig ki akarjuk fizetni azoknak az építőknek, akik 

már elvégezték a munkát. Ezért dolgoztunk ki egy átlátható és kiszámítható rendszert, amelyet 

ma elfogadott a kormány. Ez biztosítja a majdnem kész építkezések befejezését – ezekre 

fordítjuk a költségvetés felét. A költségvetés további 30 százalékát a folyamatban lévő 

beruházások, a fennmaradó 20 százalékot pedig a kezdeti szakaszban lévő projektek kapják” – 

idézte a minisztert az RMDSZ közleménye.  
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Amit egy napközi szolgál, az száz évig tart  
2025. február 13. – Székelyhon 

Több mint tíz éve kezdődött el a napközi megépítésével kapcsolatos projekt és hat tervet kellett 

elkészíteni, amíg végre összeállt a végleges változat – emlékeztetett Lőrincz Csaba 

polgármester. Mint mondta, az önkormányzat 2017-ben kötötte meg a finanszírozási 

szerződést a fejlesztési minisztériummal, akkor 2,5 millió lejes támogatást kaptak a 

megvalósításra. Mindez egy elavult, alulárazott terv alapján történt. Ekkor új kivitelezési terv 

készült, és kiderült, hogy csak az építkezés 7,5 millió lejbe kerül. A hiányzó összeg előteremtése 

szinte lehetetlennek tűnt, hiszen annyi pénzről volt szó, amelyet költségvetése alapján öt év 

alatt költ el fejlesztésekre a város. Végül a kilátástalanságban Cseke Attila fejlesztési miniszter 

segített az anyagiak előteremtésében, ugyanakkor mások – a tervező, a kivitelező és a 

munkatársak – is csatlakoztak az összefogáshoz. „Nekik köszönhető az eredmény” – 

hangsúlyozta az elöljáró.  

                               
Falufény – egy dokumentumregény a felvidéki magyar háborús sorsokról 
2025. február 13. – Ma7  

Berecz Attilát gyerekkora óta érdekli az írás és a történelem. Először csak egy iskolai füzetbe 

írogatta le azokat a történeteket, amelyek az eszébe jutottak, majd később a szlovákiai magyar 

írott sajtóban is megjelentek az írásai. Most viszont egy nagy álma vált valóra. Megjelent 

ugyanis a könyve, amelynek anyagát kisebb-nagyobb megszakításokkal nyolc éven át gyűjtötte. 

Az év elején megjelent Falufény című kötet egy Garam menti falu, Kőhídgyarmat második 

világháborús történetet dolgozza fel rendkívüli alaposággal. A szülőföldön való bemutatók után 

az értékes dokumentum bemutatására a Csemadok Pozsonyligetfalui Alapszervezetének 

szervezésében Pozsonyban is sor került, aminek apropóját az adta, hogy a kötet a pozsonyi 

székhelyű Petržalka–Engerau–Ligetfalu polgári társaság gondozásában jelent meg. A könyv 

alapját a háborút megélt idős emberek elbeszélései, a velük készült beszélgetések, azaz az élő 

visszaemlékezés adja. Sajnos, közülük már sokan nem vehetik kezükbe a könyvet, nem élték 

meg ugyanis annak kiadását. Utódaik azonban fellapozhatják, és sok mindent megtudhatnak 

belőle azokról a borzalmakról, amelyeket a szüleik, nagyszüleik, dédszüleik azokban a 

vészterhes időkben átéltek. 

 

Az anyanyelv bástya és hajlék 
2025. február 13. – Felvidék.ma  

Február 12-én tartott előadást a Majel Rovás Központban Demján Ferenc múzeumpedagógus 

Bástya és hajlék – A Magyar Nyelv Múzeuma mint zempléni identitásunk közvetítője című 

előadást. Miután Kovács Ágnes igazgató üdvözölte az előadót és megjelenteket, közölte, 

Demján már nem először jár Kassán. Az előadó azzal kezdte, hogy 2004-ben lezajlott a 

gyalázatos népszavazás, mely arra volt jó, hogy mindenki tudatosította, a határon túl is élnek 

magyarok. Tehát nem 10, hanem 14 milliónyian vagyunk. Összetartozunk. Az EU viszont a 
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határokat lebontotta. A Magyar Nyelv Múzeuma feltett szándéka a zempléni identitást 

erősíteni. Trianon következtében a Magyarországon maradt három csonka vármegyét Borsod-

Abaúj-Zemplén megyévé (BAZ) vonták össze az 1950-es években és ezért őket is borsodiaknak 

szokták nevezni. Ezt nem szeretik, mert ők zemplénieknek vallják magukat.  

 

Jókai-emlékév: Jókai, a kis étkű ínyenc (Keszegh Béla gondolatai) 
2025. február 13. – Új Szó  

Ahogy Jókai írja: „Minden tál étel egy szerelmi vallomás, vagy ellenkezője: egy csöndes 

válóper.” Jókai Mór születésnapját hálás dolog ünnepelni. Az írót minden érdekelte, mindenki 

talál magának valami érdekeset, amiről írt, amivel foglalkozott. A portréját nézve akár még 

avittnak is tűnhet Jókai világa, pedig a nagyszerű írások mellett élvezte az élet finomabb 

pillanatait is.  Ha a mai kor szótárát használnánk a cimkézésére, akkor a celeb is bőven 

beleférne. Jókai után nem ritkán szaladtak a rajongói, a hölgyek ámulattal érintették meg a 

sztárt. A világsztár sem volna túlzás, hiszen Párizsban is állva megtapsolták a színházban és a 

német kiadók próbálták rábeszélni, hogy inkább németül írjon (mivel jól beszélte a nyelvet) és 

csodálták a tehetségét. Érdekességnek hozzátehetjük, hogy még a mai napig kötelező 

olvasmány a Sárga rózsa című regénye az egyik kínai tartományban.  Jókai Mór írói 

munkásságáról hosszasan lehet beszélni és bizonyosan vannak ezen a téren nálam 

szakavatottabbak. Én inkább egy másik szenvedélyes viszonyáról szólnék, ami egy életen át 

tartott. A konyha környékén szinte minden érdekelte. Ír a régi magyar konyha eszközeiről, a 

méhsör főzéséről, a kávé pörköléséről, sőt a Kárpáthy Zoltánban még a svédasztal születéséről 

is – írja Vinkó József a Szellem a fazékból című könyvében. Mintha egész életében csak evett-

ivott volna az írás mellett. 

                  
A magyar kormány továbbra is támogatni fogja a VMSZ kezdeményezéseit 
2025. február 13. – Pannon RTV, Magyar Szó, Vajma.info 

Dr. Pásztor Bálinttal, a Vajdasági Magyar Szövetség elnökével is találkozott Szijjártó Péter 

Belgrádban. A felek egyebek mellett a vajdasági magyar közösség helyzetéről, valamint a VMSZ 

célkitűzéseiről tárgyaltak. A Vajdasági Magyar Szövetség a jelenlegi szerb belpolitikai 

helyzetben megpróbál a racionalitás hangja lenni – erről is tájékoztatta Szijjártó Pétert, 

Magyarország külgazdasági és külügyminiszterét dr. Pásztor Bálint Belgrádban. A VMSZ 

elnöke elmondta, pártja a Szerb Haladó Párttal fennálló koalíciós szerződés továbbélésében 

érdekelt. Hozzátette: reméli, hogy az élet Szerbiában visszatérhet a normális kerékvágásba, ez 

lenne a vajdasági magyar közösség és minden szerbiai polgár érdeke. 
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Juhász Bálint és Maja Gojković a régió fejlesztési lehetőségeiről tanácskozott 

Szegeden 
2025. február 13. – Vajma.info 

Maja Gojković, a Tartományi Kormány elnöke és Balint Juhász, a Vajdasági Képviselőház 

elnöke ma Szegeden tárgyalt a Duna–Körös–Maros–Tisza (DKMT) Eurorégiós Fejlesztési 

Ügynökség tagjaival a régiófejlesztési lehetőségeiről és az aktuális határ menti kérdésekről. A 

találkozón elemezték a DKMT eddigi tevékenységeit, valamint bemutatták az új projekteket, 

ismertette a Tanjug. „Elégedettek vagyunk a mai megbeszéléssel. Juhász elnök úrral 

egyetértettünk abban, hogy ez az együttműködés, valamint a DKMT által megvalósított 

projektek rendkívül fontosak. Ideje a szavakról a tettekre váltani, ezért szükséges egy olyan 

cselekvési terv kidolgozása, amelyre jövőbeli együttműködésünket alapozhatjuk” – nyilatkozta 

Maja Gojković. A találkozón hangsúlyozták, hogy Szerbia legfontosabb szövetségese 

Magyarország, és ez fordítva is igaz – a két ország kapcsolata elválaszthatatlan. 

 

Vándorlás Vajdaságban 
2025. február 13. – Pannon RTV 

A Szekeres László Alapítvány SzekerEST elnevezésű rendezvénysorozatának keretében a 

Juhász zenekar a Vándorlás Vajdaságban című újabb kötetének zenés történeteit mutatta be a 

Kosztolányi Dezső Színházban Szabadkán. A Juhász zenekar Tudom én már... című dalos 

mesekönyve folytatásaként jelent meg a Vándorlás Vajdaságban című immár nemcsak 

gyerekekhez szóló kiadványa. A tizenhárom település sajátos történeteihez kottával gazdagított 

zenei összeállítás is tartozik. Juhász Gábor, szerző, Vándorlás Vajdaságban: „A Juhász 

zenekarnak különböző helyeken, különböző alkalmakkor van valami dolga. Erről szól ez a 

könyv. Van amikor egy vásárban egy kocsmasátorban muzsikálunk, van amikor egy katona 

búcsún muzsikálunk, van amikor egy borospincében vagy lakodalomban muzsikálunk. Mindig 

az a lényeg, hogy a települést bemutassuk.” 

 

Növekvő támogatások a gazdáknak 
2025. február 13. – Magyar Szó 

Törökkanizsán folytatódott a Vajdasági Magyar Szövetség mezőgazdasággal megbízott 

tisztségviselőinek tájékoztató körútja csütörtök este. A helyi közösség terme megtelt érdekelt 

gazdákkal, akik Juhász Attilától, a Mezőgazdasági Minisztérium államtitkárától és Tóth 

Zoltántól, a Tartományi Mezőgazdasági-, Víz- és Erdőgazdálkodási Titkárság 

titkárhelyettesétől kaphattak információkat az idei támogatásokról. A közönség soraiban ott 

ült Jaksa Róbert környezetvédelmi államtitkár és Ótott Róbert, a tartományi kormány alelnöke 

is. Az egybegyűlteket először Újhelyi Nándor, a VMSZ törökkanizsai községi szervezetének 

elnöke köszöntötte, majd Juhász Attila vette át a szót. Elmondta, ebben az évben 138,5 milliárd 

dinárt különítettek el mezőgazdasági támogatásokra a köztársasági költségvetésből, amely 10 

százalékkal nagyobb a tavalyinál. 
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Nők tárlata 
2025. február 13. – Magyar Szó 

Színültig megtelt csütörtök este a magyarkanizsai Dobó Tihamér Képtár, amikor a népszerű és 

sokéves múltra visszatekintő Nők tárlata kiállítás megnyitóját tartották. A Vajdasági 

Képzőművészeti Kör szervezésében és a Panda Rádió támogatásával már hagyománnyá vált, 

hogy a tavaszcsalogató rendezvényen bemutatják azokat az alkotásokat, melyeket kizárólag 

nők készítenek. Volt ott rengeteg festmény, de kézimunka is, szebbnél szebb hímzések, minden, 

ami a női kezek szorgosságát dicsérte. Ezúttal is gazdag művelődési műsor kísérte a megnyitót, 

melyet Kádár Judit állított össze. Felléptek az oromiak szavalatokkal, énekkel, a 

magyarkanizsai Cifraszűr Vegyes kórus, a helybeli szerb ajkú óvodások, illetve saját költeményt 

is hallhattak a résztvevők. A szervezők nevében Kenyeres Ivanka, a Képzőművészeti Kör elnöke 

és a kiállítás megálmodója elmondta, hogy 116 alkotó munkáit láthatják az érdeklődők. 

                    
Magyar Levente: humanitárius missziónk töretlen Ukrajnában! 
2025. február 13. – Kárpátalja.ma 

A teljes körű háború óta negyedszer járt Kijevben Magyar Levente, Magyarország Külgazdasági 

és Külügyminisztériumának parlamenti államtitkára. A február 13-i beszámolójában kiemelte, 

hogy a kárpátaljai magyaroknak nyújtott segítség mellett egy sor olyan intézményt építettek 

újjá Kijev környékén, amelyek súlyosan megsérültek a 2022-es orosz támadásokban. Mint 

mondta: – Munkánk eredményeképpen átadtunk ebben a térségben egy óvodát, egy 

önkormányzati szolgáltatóközpontot postával, hivatallal, rendelőintézettel, és hamarosan egy 

iskolát is át fogunk adni. Magyar Levente hangsúlyozta, hogy a magyar segítségnyújtás soha 

nem az aktuális politikai helyzet függvénye volt. – Mi nemcsak beszélünk a segítségről, hanem 

cselekszünk. Folytatjuk! 

 

Debreceni gazdasági modell segítheti a kárpátaljai gazdaság megerősödését 
2025. február 13. – Karpat.in.ua 

A gazdaságra és a munkaerőpiacra való nyitottság, a jövőkép, a nemzetközi versenyképesség, 

az értékőrzés és értékformálás terén iránymutató Debrecen, ahol az elmúlt évtizedekben olyan 

fejlesztéseket hajtottak végre, amelyek kiemelten vonzóvá tették a nagy és világszínvonalat 

képviselő gyárak és üzemek bevonzására. Ennek első lépésekén az oktatás és legfőbbképp a 

szakképzés terén léptek, ami révén olyan szakember gárdát sikerült kinevelniük, ami magában 

is érdeklődést váltott ki többek között egy neves autóipari vállalatnál is. Ezekről és még sok 

másról is szó esett azon a megbeszélésen, amit a Kárpátaljai Katonai Adminisztráció 

épületében szerveztek és amelyen Miroszlav Bileckij meghívására részt vett Papp László a város 

polgármestere is. 
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Alapszervezeti közgyűlés Nagyberegen 
2025. február 13. – karpataljalap.net 

A Kárpátaljai Magyar Kulturális Szövetség (KMKSZ) Nagyberegi Alapszervezete február 8-án 

tartotta soron következő éves közgyűlését. A közgyűlést az alapszervezet elnökének, Juhász 

Edinának a beszéde nyitotta meg, amelyben köszöntötte a meghívott vendégeket és a részt vevő 

alapszervezeti tagokat. A napirendi pontok elfogadását követően az elnöki beszámoló 

következett, melyben Juhász Edina hangsúlyozta, bár az alapszervezet taglétszámcsökkenéssel 

nézett szembe az elmúlt időszakban ‒ melyet a tagtársak ideiglenes vagy végleges külföldre 

kényszerülése okozott ‒, mégis reményteljes, hogy egyre több itthon maradt, magyarságát és 

közösségszeretetét őrizni kívánó fiatal csatlakozik aktívan az alapszervezet munkájához. A 

KMKSZ Nagyberegi Alapszervezete új lendülettel, új célokkal tekint az elkövetkező évre, bízva 

abban, hogy a jelenlegi körülmények ellenére is sikerülhet közösségépítő, hagyományőrző 

programokkal színt varázsolni a helyi lakosság komor hétköznapjaiba. 

  
Beszélgetés Magdó Jánossal, Magyarország eszéki főkonzuljával 
2025. február 13. – Képes Újság 

Az eszéki magyar külképviseleten immár harmadik szolgálati évét kezdte meg Magdó János 

főkonzul, akivel ezt megelőzően a kinevezését követően beszélgettünk. Legutóbb akkor 

beszélgettünk ebben a tévéstúdióban, amikor megérkezett Eszékre. Azóta elég sok víz lefolyt a 

Dráván… – 2023 áprilisa óta vagyok eszéki főkonzul. Ahogy általában minden munkahelyen, 

itt is sok mindent meg kellett tanulni, meg kellett tapasztalni a körülményeket, meg kellett 

ismerkedni emberekkel, az emberek közötti kapcsolatokkal. Ez egy kis magyar világ 

Horvátországban, ahol lehet, hogy összesen körülbelül csak tízezer magyar él, de ennek 

ellenére egy komplex kapcsolati hálóról beszélhetünk. Az elmúlt időszak arról szólt egyrészt, 

hogy megismertem ezt a közösséget, és megtettem az első lépéseket feléjük, majd ők is felém. 

 

A Partiumban mutatkozott be a karancsi Szabó pincészet 
2025. február 13. – Képes Újság 

A karancsi Szabó pincészet rendszeres résztvevője a régió borászati rendezvényeinek, múlt 

héten pedig egy partiumi (Románia) településen mutatták be a baranyai nedűket. A magyar 

Agrárminisztérium támogatásának az eredményeképpen pár éve rendszeresek a különböző 

boros rendezvények a határon túli pincészetekkel közösen, ennek köszönhetően a drávaszögi 

borászoknak is több ízben adódik lehetőségük arra, hogy új kapcsolatokat építsenek és nagyobb 

láthatóságot szerezzenek. A Szabó pincészetnek is ma már több borászattal van szinte baráti 

kapcsolata. Ezúttal a Hegyköz-Ér Panzió és Étterem ajánlására jutottak el múlt héten a 

Partiumba. Az említett intézmény pár éve havi rendszerességgel meghív egy-egy borászt, helyit 

vagy határon túlit, hogy mutassa be borait egy vacsora keretein belül. Ezúttal a karancsi Szabó 

pincészetre került sor, amelynek képviseletében Bálint Szabó Anasztázia és férje, Bálint 

Tivadar mutatták be „repertoárjuk” válogatott tételeit. 
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Közgyűlés Kopácson és Čakovciban 
2025. február 13. – Képes Újság  

A nagy múltú kopácsi önkéntes tűzoltóegylet a hétvégén tartotta rendes évi közgyűlését, 

ugyanígy tett a Szerémségben működő Csákovác Magyar Kultúregyesület is. Kopácson 1892-

ben hozták létre az önkéntesekből álló tűzoltóegyletet. Az egyesület kisebb megszakításokkal 

egészen 1991-ig aktívan működött, és több mint hetven tagot számlált. A háborús időszak után, 

1998-ban ismét újjászervezték tevékenységüket. Néhány évvel ezelőtt vezetőségváltás is 

történt, amelyet követően igyekeztek új lendületet adni az egyesületi életnek. Aktívan részt 

vesznek a település közösségi eseményeinek szervezésében, és szoros kapcsolatot ápolnak más 

tűzoltószervezetekkel. A pénteken tartott közgyűlésen nemcsak a helyi szervezetek képviselői 

vettek részt, hanem több környékbeli, valamint a bácskertesi (Kupuszina, Vajdaság) tűzoltó-

egyesület delegáltjai is jelen voltak. 

 

Tánc és közösség – újabb tömeges batyubál Dályhegyen 
2025. február 13. – Képes Újság 

A dályhegyi Petőfi Sándor Magyar Kultúregyesület az idei évet is a már hagyományosnak 

tekinthető farsangi batyubállal nyitotta meg, amely most is tömeges volt, és rendkívül jó 

hangulatban telt. A dályhegyi közösségi épület fontos szerepet játszik a helybéliek és a 

környéken lakó többi hegyháti magyar ember életében. Itt tartja meg évről évre a Petőfi Sándor 

Kultúregyesület legnagyobb rendezvényét, a virágfesztivált, itt gyakorolnak az egyesület 

tánccsoportjai, ezenkívül bálokra, kultúrműsorokra és számos egyéb összejövetelre kerül sor a 

közösségi ház nagytermében. A dályhegyi közösségi ház az Erdődi-hát magyarságának az 

identitástudatát is erősíti. Alapkövét 2008-ban tették le, az építkezés 2011 végén, a HMDK 

közbenjárásának köszönhetően gyorsult fel. 

 

Aranyérem és szép helyezések a bácskossuthfalvi kisüstiversenyen 
2025. február 13. – Képes Újság 

A vajdasági Bácskossuthfalván (Ómoravica) szombaton tartották a XI. Kisüsti pálinkaverseny 

díjátadóját. A vörösmarti Pinkert Jánosé lett a legjobb törkölypálinka, aki egy arany-, egy 

ezüst- és két bronzéremmel tért haza a versenyről. Rajta kívül más baranyaiak mintáit is 

díjazták a versenyen. A bácskossuthfalvi kisüstiversenyt a Rizling Szőlészek és Gyümölcsészek 

Egyesülete szervezi. Az eddigi gyakorlat szerint már a rendezvény előtt lezajlott a csaknem 800 

pálinkaminta bírálata. Negyven hazai és külföldi szakbíró és hozzáértő gyümölcsész értékelte 

a beérkezett mintákat. A szombati díjátadón az első, második és harmadik helyezetteket, a falu 

legjobb pálinkáját, a fesztiválgyőztes italt, a legjobb szerbiai és magyarországi főzetet, a legtöbb 

mintával benevezőt és a legeredményesebb női versenyzőt nevezték meg. 
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Elektronikus sajtó 
 

 

Határok nélkül 
2025. február 13. – Kossuth Rádió 

 

Harmincnapos előzetes letartóztatásba helyezték szerdán Barti Tihamért, a Hargita megyei 

önkormányzat gyergyószéki alelnökét. Kurkó Andrást, a Hargita Megyei Közpénzügyi 

Adminisztráció korábban felfüggesztett és hatósági felügyelet alatt lévő helyettes vezetőjét 

szintén előzetes letartóztatásba helyezték.  

 

A "December 15 - A román-magyar szolidaritás napja" Egyesületet román és magyar 

értelmiségiek egy csoportja hozta létre Temesváron, 2021-ben. Az alapítók szándéka az volt, 

hogy az egyesület nevében szereplő dátummal december 15-ét: a Temesváron történt 

népfelkelés kezdőnapját ismertessék el az 1989-es forradalom kitörésének napjaként, mivel a 

hivatalos román történetírás és politikai narratíva más dátumokat jelöl meg. A 3 éve létrehozott 

civil szervezetet, azóta sem sikerült hivatalosan bejegyeztetni, peres úton sem. A Legfelső 

Ítélőszék néhány napja hozott jogerős döntésével elutasította az egyesület keresetét. Az ítélet 

ellen/jogorvoslatért az Európai Emberjogi Bírósághoz fordulnak - nyilatkozta Kincses Előd 

ügyvéd, az egyesület egyik alapítója és jogi képviselője.  

 

Bár megízlelte a nyugodt életet, amelyben több idő jutott a családra is, Gergely János mégis 

úgy érezte, hogy ismét tennie kell a községéért. Így ismét Ürmös polgármesterévé választották 

tavaly. Brassó megye két RMDSZ-es magyar polgármestere közül ő az egyik.  

 

Borhibák, borbetegségek felismerése és javítása témájában szervezett tanfolyamot az Erdélyi 

Magyar Borászok Egyesülete Ópáloson, Balla Géza pincészetében.  Az eseményen több mint 70 

borász vett részt Erdélyből és a Partiumból egyaránt.  

 

A lakiteleki Hungarikum Ligetben tartott kiállítást és műhelyfoglalkozást a Kárpátaljai Magyar 

Hímzőműhely.  Tagjai a Beregi keresztszemes hímzést tanították az érdeklődő asszonyoknak. 

A kapcsolatok és kulturális örökség ápolása mindig is kiemelt fontosságú volt a Kárpátaljai 

Népfőiskolai Egyesület számára, hangsúlyozzák a szervezők.  

 

A civil szervezeteket összefogó Szövetség a Közös Célokért 2015-ben csatlakozott a 

magyarországi Házasság Hete rendezvénysorozathoz. Magyar mintára szervezik a 

rendezvényeket a Felvidéken, ahol nagyjából ugyanazokkal a gondokkal küzdenek a családok, 

https://mediaklikk.hu/musor/hataroknelkul/
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mint az anyaországban. A szervezet ügyvezető igazgatóját, Hideghéthy Andreát kérdezte a 

Határok nélkül. 


